
— neschválená verze se zapracovanými připomı́nkami —
— M. Vlacha 20/11/2018 —

Zápis z 238. zasedáńı AS MFF UK dne 7. listopadu 2018

Př́ıtomni: Z. Drozd, M. Feistauer, J. Fiala, R. Grill, S. Hencl (odchod 20.55), J. Hrabovský, J. Hric, M. Krtička,
V. Kučera, M. Maciak, O. Pangrác, J. Pavl̊u, M. Pešta, J. Stráský, B. Vidová Hladká, P. Korcsok, P. Houška,
T. Masař́ık, J. Novotná, P. Obdržálek, Z. Procházková, P. Schmidtová, V. Zouhar.
Hosté: V. Baumruk (př́ıchod cca 19.00, odchod 20.05), J. Kratochv́ıl (př́ıchod cca 18.40), V. Kuboň, D. Lanková
(odchod 20.35), A. Ĺıska (odchod 20.35), F. Chmeĺık (př́ıchod 18.20), C. Matyska, M. Rokyta (př́ıchod 18.45),
L. Skrbek (př́ıchod 18.40, odchod 20.35), J. Trlifaj (př́ıchod cca 19.00, odchod 20.05), L. Veverka, M. Vlach.
Omluveni: C. Brom, M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:03 v posluchárně M1. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu zasedáńı

2. Schváleńı zápisu z 237. zasedáńı

3. Složeńı senátńıch komiśı

4. Veletrh Gaudeamus

5. Závěrka hospodařeńı MFF UK 30. 9. 2018

6. Informace vedeńı fakulty

7. Podmı́nky pro přijet́ı do doktorského studia

8. (Směrnice) Opatřeńı děkana ke stanoveńı a výběru poplatku za úkony spojené s posouzeńım splněńı
podmı́nky pro přijet́ı ke studiu na Matematicko-fyzikálńı fakultě UK

9. Různé

1. Schváleńı programu zasedáńı

S ohledem na souběžné jednáńı VR MFF UK navrhl předseda AS MFF UK úpravu pořad́ı bod̊u oznámeného
programu.

Hlasováńı 23 – 0 – 0
Program zasedáńı byl schválen ve výše uvedeném pořad́ı.

2. Schváleńı zápisu 237. zasedáńı

Zápis předchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem. J. Pavl̊u upozornil na zbytečně rozsáhlou diskusi.

3. Složeńı senátńıch komiśı

Ekonomické komise — předseda komise navrhl doplnit o Jana Hrabovského.

Legislativńı komise — předseda navrhl komisi zachovat v aktuálńım složeńı.

Studijńı komise — předsedkyně komise navrhla doplnit o Viléma Zouhara, Zuzanu Procházkovou a Jana Hra-
bovského.

Hlasováńı 23 – 0 – 0
Složeńı komiśı bylo schváleno v navrženém zněńı.
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4. Veletrh Gaudeamus

J. Novotná vznesla připomı́nky SKAS MFF UK a shrnula svoji st́ıžnost na připravenost stánku MFF UK pro
veletrh Gaudeamus Brno 2018. SKAS MFF UK byla s jeho př́ıpravou hrubě nespokojena a detailně popsala
proč.

Prod. M. Vlach popsal pohled OPMK, veletrh je univerzitńı akce a to je zdroj řady problémů, nedostatek
materiál̊u byl pravděpodobně zapř́ıčiněn ztracenou krabićı. Zjevně se z podstatné části jednalo o sérii nedoro-
zuměńı a prod. M. Vlach sĺıbil, že OPMK muśı být př́ı̌stě d̊usledněǰśı v kontrole výstup̊u, které rektorát za
fakultu připravuje (např. videoprezentace fakulty).

18.48 bylo jednáńı přerušeno.
19.00 jednáńı pokračuje v zasedaćı mı́stnosti M250.

L. Veverka vysvětlil situaci v OPMK, připoušt́ı že se tam něco nepovedlo, stánek byl nový (OPMK ho dělalo
poprvé). J. Stráský se zeptal, zda si MFF UK oficiálně stěžovala na rektorát, že nám kaźı PR.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK vyjadřuje značnou nespokojenost nad pochybeńımi OPMK při

organizaci a zajǐstěńım veletrhu Gaudeamus v Brně a apeluje na vedeńı, aby přijalo konkrétńı
opatřeńı tak, aby k nim př́ı̌stě nedocházelo.“

Hlasováńı 4 – 6 – 13
Usneseńı nebylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK projednal nedostatky fakultńı prezentace na veletrhu Gaudeamus

Brno a žádá vedeńı, aby provedlo konkrétńı kroky tak, aby se podobným pochybeńım podařilo
předcházet.“

Hlasováńı 22 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

5. Závěrka hospodařeńı MFF UK ke 30. 9. 2018

Ekonomická komise projednala závěrku k 30. zář́ı tajemńıkem fakulty a vedoućı HO. Zápis z jednáńı včetně od-
pověd́ı na jednotlivé dotazy byl předložen senátu. Ekonomická komise předložila následuj́ıćı dotazy k veřejnému
projednáńı na zasedáńı AS MFF UK:

1) Prośıme, zda by bylo možné opět vytvořit tabulku s procentńım čerpáńım jednotlivých typ̊u zdroj̊u (GAČR,
GAUK apod.) podle typu náklad̊u (provoz, cestovné apod.) tak jak jsme ji dostali loni? Tabulka porovnávaj́ıćı
čerpáńı s rokem 2017 je př́ılohou tohoto zápisu.
→ Prof. Grill představil tabulku, zkonstatoval, že se stále málo čerpe, ostatně jako každý rok. J. Stráský se
ptá, co pro to dělá vedeńı, žádá systematické řešeńı. Vedoućı HO varuje, že z̊ustatky v absolutńıch č́ıslech
budou zjevně mnohem větš́ı než dř́ıve.

2) Mohlo by vedeńı připravit krátkou prezentaci (na 3–5 min) o tom, jak si vedeme z hlediska čerpáńı OP VVV,
kdy tyto projekty muśıme dočerpat a jaké máme předpokládané náklady na udržitelnost (resp. jak prokazu-
jeme udržitelnost a po jakou dobu ji budeme muset prokazovat)? Jde nám jen o velké projekty.
→Koordinátor Matyska shrnul aktuálńı stav všech projekt̊u, zp̊usob jejich čerpáńı a prokazováńı udržitelnosti
— ta se opravdu netýká udržitelnosti vědeckých týmů. Stráský vyzývá k pr̊uběžné kontrole čerpáńı těchto
projekt̊u.

3) Rozpočtové úpravy => kolonka
”
dodatečný př́ıspěvek.“ Jakým zp̊usobem s touto částkou nakládaj́ı sekce?

Je rozdělen podle nějakých pravidel na pracovǐstě nebo je použit na společné sekčńı aktivity?
→ Částka bude využita na odměny bud’ prostřednictv́ım sekce (F,I) či pracovǐst’ (M)

Návrh usneseńı:
”
1. AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 30. 9. 2018 tak, jak je předkládá

vedeńı fakulty.“

Hlasováńı 22 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
2. AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ závěrku hospodařeńı k 30. 9.

2018.“

2



Hlasováńı 22 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

6. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval

• o fakultńı úpravě univerzitńıho vzoru smlouvy s ústavy AV k PGS akreditaćım — úpravy byly vyjednány
s právńıky. Hlavńı modifikace jsou: (1) bude vždy jedna smlouva s každým ústavem, (2) fakulta neslibuje
nic k textaci diplomu, nebot’ to je věc rektorátu, fakulta se zavazuje rektorát informovat, (3) při výpovědi
ze strany ústavu AV bude možno nadále otev́ırat studium.

• o jednáńı koordinačńı rady pro PGS,

• o děkanském sportovńım dnu.

Proděkan Vlach stručně shrnul propagačńı činnost

• vyšel článek o rotundě v časopise Reportér,

• nový fakultńı web — OPMK na něm intenzivně pracuje, strojový převod dat se úplně nevydařil,

• spolek Matfyzák funguje dobře (dle závěr̊u jednáńı se Stařešinou/vedoućı kontrolńıho orgánu spolku),

• letos byla na MŠMT podaná pouze jedna souhrnná žádost za všechny korespondenčńı semináře o dotaci
na podporu nadaných žák̊u ZŠ a SŠ, jelikož se muśı komplikovaně vykazovat spoluúčast,

• didaktika fyziky — dvojice D. Mand́ıková a V. Žák vypisuj́ı diplomky na téma
”
Č́ım to je, že nám někteř́ı

učitelé fyziky pośılaj́ı v́ıce student̊u než jińı,“

• fakultńı pivo — úspěšně proběhla ochutnávka, výsledky hlasováńı budou k dispozici v nejbližš́ıch dnech,
vlastńı pivo pak v př́ı̌st́ım roce.

Vedoućı OPMK oznámil, že pro letošńı DOD byla vyvinuta mobilńı aplikace, která poskytne aktuálńı program,
navigačńı plánky apod.

Prod. Skrbek informoval, že

• pavilon M+I se již konečně začal stavět,

• dojde k přerušeńı dodávky elektrické energie v Troji — odpojeńı neńı zapř́ıčiněno stavbou, ale pravidelnou
reviźı,

• v pr̊uběhu listopadu oslov́ı pracovǐstě, aby poskytli návrh stavebńıch úprav pro rok 2019.

Prod. Trlifaj sdělil k

• vyhlášeńı 16. kola GAUKu — vzal na vědomı́ připomı́nky z minulého zasedáńı, komentoval instruktážńı
dokument dodaný rektorátem, kde byla nesmyslně podána např. problematika služebńıch cest, instrukce
na fakultńım webu jsou již opravené a neobsahuj́ı nepravdivé informace,

• instrukćım pro řešitele GAUKů — nejsou vystaveny na webu, distribuuj́ı se př́ımo úspěšným žadatel̊um
spolu s grantovou smlouvou,

• činnosti skupiny pro HR award — tj. zajǐstěńı kompatibility UK a EU předpis̊u — prob́ıhá revize všech
předpis̊u, zejména pak ohledně: (a) hodnoceńı vědy, (b) etického kodexu, (c) řádu výběrového ř́ızeńı
a kariérńıho řádu (např. jak přijmout profesora ze zahranič́ı), (d) doktorských škol, (e) internacionalizace.
Vedeńı má k těmto dokument̊um př́ıstup, zdá se, že by mohly přinést užitečné změny.

Prod. Kuboň informoval o prob́ıhaj́ıćıch akreditaćıch

• učitelské obory maj́ı problém se schváleńım od regulačńıho orgánu, MŠMT chce každou kombinaci schvalo-
vat na ministerstvu (Univerzita Karlova má 200 takových) — kompromisńım řešeńım je sńıžit kredity
za diplomovou práci na 20 a zajistit tak společný rámec pro všechny programy — mělo by být vyřešeno
do Vánoc,

• doktorské programy jsou formálně v pořádku, byly předloženy RVH, prvńı schvalováńı proběhne na konci
listopadu,

• magisterské programy — fakulta předala rektorátu výhled, vesměs se většina obor̊u přetav́ı v programy,
dokončeńı př́ıprav bude třeba před koncem semestru tak, aby mohly být projednány na únorové zasedáńı
AS MFF UK.
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7. Podmı́nky pro přijet́ı do doktorského studia

Prod. Kuboň představil změny oproti zaslané verzi dokumentu. Změny si vyžádal rektorát (nesouhlaśı s požadavkem
na určeńı školitele před nástupem do studia). Nostrifikaci si můžeme nově provádět sami, interně.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje

”
Podmı́nky pro přijet́ı do doktorského studia“ tak, jak

byly předloženy vedeńım fakulty po zahrnut́ı připomı́nek rektorátu.“

Hlasováńı 23 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

8. (Směrnice) Opatřeńı děkana ke stanoveńı a výběru poplatku za
úkony spojené s posouzeńım splněńı podmı́nky pro přijet́ı ke stu-
diu na Matematicko-fyzikálńı fakultě UK

Prod. Chmeĺık vysvětlil, že fakulta nechce vyb́ırat poplatek a rektorát nám to dovoluje.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana — Opatřeńı děkana

ke stanoveńı a výběru poplatku za úkony spojené s posouzeńım splněńı podmı́nky pro přijet́ı
ke studiu na Matematicko-fyzikálńı fakultě UK.“

Hlasováńı 22 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

9. Různé

J. Stráský

• otevřel znovu téma GAUKů, nab́ıźı sv̊uj
”
manuál žadatele“ na FB SKASu,

• stručně referoval o prezentaci kampusu Albertov, od zář́ı 2019 bude v provozu provizorńı menza, stavět
se začne na konci roku 2020, hotovo bude snad v roce 2022.

Prod. Kuboň k akreditaćım — SKAS MFF UK se chtěl účastnit př́ıpravy akreditaćı NMgr. programů —
jelikož je jich hodně, proděkan žádá aby členové SKAS MFF UK kontaktovali př́ımo jednotlivé garanty,
seznam garant̊u bude dodán, jakmile bude známý.

Prod. Kuboň zmı́nil, že bude potřeba provést změny v předpisech — pravidlech pro organizaci studia — kde
si studenti budou moci volit specializace (týká se informatiky). Vyzývá ostatńı k zamyšleńı, zda neńı potřeba
změnit v těchto předpisech ještě něco daľśıho.

J. Stráský se zeptal na implementaci M17+ — pan děkan sdělil, že fakulta dostala jedno mı́sto na školeńı
k M17+ (prosinec/leden), které obsad́ı Mgr. Kuča.

Jednáńı bylo ukončeno ve 21.15.

Zapsal J. Pavl̊u.
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